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Főiszabadulásunk ünnepére 

Vendégek Lódzból 
Felszabadulásunk 35. év-

fordulójához közeledve test-
vérmegyéinkből és Szeged 
testvérvárosaiból érkezett 
pártdelegációk velünk együtt 
ünnep l ik nemzeti történel-
m ü n k legjelesebb napját , 
ápr i l is negyedikét. 

A lengyelországi Lódzból 
érkezett vendégeinket — 
Jerzy Grabowskit. a Len-
gyel Egyesült Munkásnár t 
Lódz megyei jogú városi bi-
zottságának titkárát, a dele-
gáció vezetőjét; Jan ina Za-
lewskát, a L E M P K B tag-
já t , J u l i á n Marchlewskit. a 
Z P B gépbeáll ító munkásá t ; 
A lo jzy Dworniczakot. a 
Lódz megyei jogú városi Bi-
zottságának titkárát, a dele-
legáció tagjait — tegnap a 
megyei pártbizottságon dr. 
Komócsin Mihá ly , a Köz-
ponti Bizottság tagja, a 
megyei pártbizottság első 
t i tkára, dr. Perjési László, 
a megyei tanács elnöke, 
Gyárfás Mihá ly és dr. 
Koncz János, a megvei párt-
bizottság titkárai, dr. Szé-
kely Sándor, a szegedi vá-
rosi pártbizottság titkára, 
va lamin t dr. Sebe János, a 
megyéi pártbizottság osz-
tályvezetője fogadta. 

Dr. Komócsin Mihá ly tá-
jékoztatta a vendégeket a 
megyei pártértekezlet, a 
X I I . pártkongresszus legfon-

Fogadás a megyei pártbizottságon. Képünk bal oldalán a 
iódzi küldöttség tagjai. 

tosabb eseményeiről, a me-
gye politikai, társadalmi és 
gazdasági, életének, fejlődé-
séről, ma j d Jerzy Grabows-
ki hasonlóképpen beszámolt 
Lódz életéről, ma j d a test-
vérmegyéi kapcsolatokról is 
tárgyaltak. 

Lengyel vendégeink ezt 
követően városnéző sétán 
ismerkedtek Szegeddel. A 
kora délutáni órákban pe-
dig dr. Koncz János és dr. 
Sebe János társaságában 

Makóra látogattak, ahol a 
városi pártbizottság székhá-
zában dr. Varga Dezső, a 
városi pártbizottság első tit-
kára, dr. Forgó István, a 
város tanácselnöke és Sarró 
Ferenc, a pártbizottság tit-
kára fogadta őket. 

Programjuk során megtá-
togatták a makói Hagyma-
kutató Állomást, a Skála 
Áruházat , ma j d az apátfal-
vi Aranykalász Tsz-ben fo-
gadták őket. 

Temes megyeiek Szegeden 
Felszabadulásunk 35. év-

fordulójára tegnap, a kora 
délutáni órákban Csongrád 
megyébe érkezett a románia i 
testvérmegve, Temes párt- és 
tanácsi küldöttsége. A nagy-
laki határátkelőhelyen a 
v e n d é g e k e t — Marin Iorda-
chét, a Temes megyei párt-
bizottság titkárát, a megyei 
néptanács alelnökét, a köz-
gazdaságtudományok dokto-
rát, a küldöttség vezetőjét, 
valamint Tomescu Mariát, a 
Temes megyei pártbizottság 
instruktorát és Deák Istvánt, 
az Igazfalvi Néptanács elnö-
két, a községi pártbizottság 
t i tkárát — Gyárfás Mihály, a 
Csongrád megyei pártbizott-
ság titkára, dr. Petrik István, 
a megyei tanács általános el-
nökhelyettese. Lantos István, 
a makói pártbizottság titká-
ra és Bakos Zoltán, Makó 
város tanácsának elnökhe-
lyettese fogadta. 

A románia i testvérmegye 
delegációja Nagylakról a dél-

Termel 
az új üzem 
A Tisza ment i Vegyimű-

vek ú j üzeme megkezdte 
termelését. A gyár évi 30 
ezer torma, eddig tőkés im-
porból beszerzett mosó-
szer- és tisztítószer-alap-
anyagot termel, sőt a 
hazai szükségletek kielégíté-
se mellett a tervek szerint 
a második negyedévtől ex-
portra is száll í thatnak. 

(MTI) 

A KGST vb 
ülése 

Moszkvában kedden meg-
nyílt a Kölcsönös Gaz-
dasági Segítség Tanacsa vég-
rehajtó bizottságának 94. 
ülése. A z ülésen a tagálla-
mokat az á l l andó képvise-
lők, a kormányok elnökhe-
lyettesei képviselik — a Ma-
gyar Népköztársaságot Mar-
jai József, a Minisztertanács 
elnökhelyettese. A munká-
ban részt vesz Jugoszlávia 
képviselője is. (MTI) 

Köszönet 
A X I I . kongresszus újraválasztotta az M S Z M P 

Központi Bizottságát, Központi Ellenőrző Bizottságát és 
azok végrehajtó szerveit. Ez a lka lomból sok üdvözlet 
és köszöntés érkezett Központi Bizottságunkhoz honfi-
társainktól és külföldről , testvérpártjaink főtitkáraitól , 
első tikáraitól , központi bizottságaitól, pár tunk és né-
pünk bará ta i tó l 

A párt vezető testületeibe megválasztott elvtár-

saim és a magam nevében őszinte köszönetemet fe-

jezem ki azokért az üdvözlő levelekért és táviratokért, 

amelyeket a X I I . kongresszus után párt-, á l l am i és tár-

sadalmi szervektől, vál lalatoktól, szövetkezetektől és 

intézményektől, va lamin t egyes személyektől kantunk . 

A megválasztásunk a lka lmábó l küldött üdvözletek ós 

a segítőkészséget is kifejező jókívánságok erőt és biz-

tatást adnak pártunknak, népünknek a X I I . kongresz-

szus határozatainak következetes végrehajtásához. 

Szívből köszönjük a testvérpártoktól kapott üdvözle-

teket és jókívánságokat, amelyeket a pár tunk iránti 

internacionalista szolidaritás számunkra értékes meg-

nyilatkozásának tekintünk. Ez a támogatás is lelkesít 

mindannyiunkat , hogy a jövőben is minden tő lünk tel-

hetőt megtegyünk az emberiség békéjének biztosítá-

sáért és a társadalmi haladás ügyének előmozdításáért. 

K Á D Á R JÁNOS , 

az M S Z M P Központi Bizottságának 

első t i tkára 

Eredmények a homokon 
Ülést tartott a megyei tanács vb 

A vendégek a nagylaki határátkelőhelyen 

utáni órákban Szegedre ér- mi és kulturál is életéről, a 
kezett, ahol a város neveze- városi tanács tevékenységé-
tességeivel ismerkedett. A ről tá jékoztat ják a Temes 
vendégek programjában ma megyei vendégeket. Délután 
csongrádi látogatás szerepel, a bokrosi Kossuth Termelő-
Megismerkednek a Tisza Bú- szövetkezetbe látogat el a 
toripari Vál la lat teyékenysé- r o m á n k ü l d ö t t s é g , a m e l y n e k 
gevel, ma jd latogatast tesz- ' , 
nek a városi tanácsnál, ahol holnapi programja Szegeden 
Csongrád gazdasági, társadal- folytatódik. 

Odesszaiak látogatása Vásárhelyen 
Meleg szeretettel fogadták « yy M M M M K ^ ^ . r a H gsg® 

kedden Hódmezővásárhelyen J j t á j é M t ^ jjfpj | 
a mégyénkben tartózkodó 1 ? Z ? / ^ W a t * 1 ^ P J 
odesszai pártdelegáció tag- I Z f H g B P W ^ S . , ^ . I m l J f f f f f •' 
jait. A vendégeket elkísérte 
Szabó Sándor, a megyei 
pártbizottság t i tkára és Sza-
bó Jánosné. a megyei tanács 
elnökhelyettese. A Hódme-
zővásárhelyi Divat Kötött-
árugyárban a vendégeket és 
a kíséretükben levő megye* 
vezetőket Pál Rozál ia ve-
zérigazgató és Nagy Ernő, a 
vál lalat i pártbizottság titká-
ra fogadták és tájékoztatták 
az üzem életéről, a párt X I I . 
kongresszusa határozataiból 
adódó feladatok megvalósí-
tásáról Jelen volt Dobai 
József, a városi pártbizott-
ság t i tkára is — aki a város 
üzemeinek, mezőgazdasági 

termelőszövetkezeteinek 
munká j á r ó l adott részletes 
tájékoztatót. 

Dé lu tán az Alföldi Porce-

lángyárba látogattak az 

odesszai vendégek. Ott Higi 

Az Alföldi Porcelángyárban: középen J . G . Borscs, az Uk-
rán Kommun is ta Pár t Odessza Területi Bizottságának gaz-

daságpolitikai t itkára, a delegáció vezetője 

László igazgató és Horváth üzemlátogatáson. A pártde-
József. a pártbizottság tit- legáció tagjai nagy elisme-
kára fogadták, tájékoztatták réssel szóltak a látottak-
és kalauzolták őket az ról. 

A Csongrád megyei Ta-
nács végrehajtó bizottsága 
tegnap, kedden Szegeden dr. 
Perjési László tanácselnök 
vezetésével ülésezett. A tes-
tület az előterjesztések u t án 
megvitatta és elfogadta a 
kedvezőtlen adottságú szövet-
kezetek helyzetéről és fej-
lesztésük további lehetőségé-
ről szóló beszámolót. 

A megyei tanács végrehaj-
tó bizottsága rendszeresen 
felülvizsgálja a kedvezőtlen 
adottságú termelőszövetkeze-
tek gazdálkodását, az üzem-
fejlesztési terveket. A teg-
napi ülésen a tavalyi ered-
ményeket elemezte a testü-
let. A vb örömmel vette tu-
domásul, hogy az elmúlt év-
ben a kedvezőtlen adottságú 
téeszek termelése dinamiku-
san növekedett és az ötödik 
ötéves tervidőszakban meg-
kezdődött az átlagos körül-
ményekkel rendelkező szö-
vetkezetekhez való felzárkó-
zásuk. Figyelemre méltó si-
kereket értek el a homoki 
szövetkezetek. A szövetkeze-
ti szektor termelésnövekedé-
sének közel felét a homoki 
szövetkezetek adták. Különö-
sen a forráskúti Haladás, a 
szatymazi F inn—Magyar Ba-
rátság és a 1 pusztamérgesi 
Riz l ing Tsz ért el szép ered-
ményt. Legtöbb helyen a ter-
melésnövekedést a növény-
termesztés biztosította. A ka-
lászosok gyengébb termésát-
lagát — amelynek oka a 
kedvezőtlen időjárás elsősor-
ban — a kertészet eredmé-
nyei ellensúlyozták. A kalá-
szosok kivételével valameny-
nyi növény termésátlaga 
emelkedett. A búzatermesz-
tésre a lka lmat lan homoktala-
jon a szövetkezetek vissza-
térnek a rozs termesztésére. 
A kukorica vetésterülete, a 
tá j adottságainak megfelelő 
szintre csökkent. A szakem-
berek véleménye szerint a 
napraforgó termesztését még 
jobban kiterjeszthetik a ho-
mokon, bár a jövedelmező-
ség feltételei nem minden-
hol biztosítottak. Egyébként 
az ú j szabályozó rendszer a 
kedvezőtlen termőhelyű szö-
vetkezeteknél a kalászosok, a 
napraforgó, a burgonya, a 
fűszerpaprika és a csonthéjas 
gyümölcs termelését ösztön-
zik, ezeket kü lön árkiegészí-
tésben részesítik. i 

Az állattenyésztés helyzete 
elmarad a növénytermesztés-
től; a szarvasmarha- és a 
j uhá l lomány nőtt. A tejter-
melésben az egy tehénre ju-
tó évi tejhozam 3 ezer 639 
literről 3 ezer 22 literre 
emelkedett egy év alatt. Az 
állattenyésztés jövedelmező-
sége csökken i s ez azt is je-
lenti, hogy — az összes rá-
fordítást figyelembe véve — 
veszteséges volt. A végrehaj-
tó bizottság foglalkozott a 
kedvezőtlen adottságú téeszek 
kiegészítő tevékenységével is. 
A testület megállapította, 
hogy a fejlesztés lehetőségei-
vel nem mindenüt t éltek. A 
kiegészítő tevékenység ará-
nya mérséklődött. Az előre-
lépést akadályozza az idősza-
kos munkaerőhiány. A vb 
áttekintette a káder- és sze-
mélyzeti munka helyzetét is. 
A tapasztalat szerint ezen a 
területen is észrevehető a 
javulás. A kedvezőtlen adott-
ságú szövetkezetek előrelépé-
sét a jobb szakember-ellá-
tottság is elősegítette. Az 
összes felsőfokú végzettségű 
szakember 18.2 százaléka 
dolgozik homoki termelőszö-
vetkezetben, szakszövetke-
zetben. A testület egyenként 
is sorra vette a szövetkeze-
tek eredményeit, a gazdál-
kpdási körülményeket. 

A korábban veszteséges 
szövetkezetek közül a szaty-
mazi Homokgyöngye Tsz-nél 
nem volt veszteség az e lmúlt 
évben. Az adottságok miatt 

azonban különösebb fejlesz-
tésre nincs lehetőség. Az 
ásotthalmi Felszabadulás Tsz 
tavaly is veszteséges volt, 
a szántóföldi növénytermesz-
tés hozama rendkívül á la* 
c'sony, a ráfordítások n e m 
térültek meg. A balástyai 
Rákóczi, az öttömösi Magyar 
László és az ópusztaszeri 
Árpád vezér Termelőszövet-
kezet a korábbi évivel közel 
azonos eredményt ért el. A 
balástyai és az öttömösi 
téeszben a tervek szerint 
folytatták az ültetvénytelepí-
tést, de az állattenyésztésben 
nem érték el a k ívánt ered-
ményt. Nem kielégítő a 
szarvasmarha-tenyésztés jö-
vedelmezősége. A kisteleki 
Ü j Élet Tsz-ben tavaly nőtt 
a nyereség, megkezdődött a 
szőlőtelepítés, amely á thúzó 
dik a következő tervjdőszak 
ra. A másik kisteleki. :r 
Magyar—Szovjet Barátság 
Termelőszövetkezet gazdál-
kodása nem stabilizálódott, 
gondok jelentkeztek a ba-
romfitenyésztésben. a nör 
vénytermesztésben pedig je-
lentős kiesések voltak. 

A végrehajtó bizottság a 
tapasztalatok a lap ján úgy 
határozott, hogv továbbra is 
figyelemmel kell kísérni a 
kedvezőtlen adottságú szö-
vetkezetek fejlődésének üte-
mét, elemezni a gazdálkodá-
suk helyzetét és a következő 
tervidőszakra pontosan meg 
kell határozni a fejlesztési 
célkitűzéseket. 

Jogászok megbeszélése 
Szegeden tanácskoztak teg-

nap délelőtt a Magyar Jogász 
Szövetség megyei elnökei és 
titkárai. Az összejövetelen, 
melyet a József Att i la Tudo-
mányegyetem központi épü-
letében tartottak, részt vett 
dr. Horváth Károlyne, a me-
gyei pártbizottság osztályve-
zetője is. 

A megjelenteket dr. An-
talffy György, a Magyar Jo-
gász Szövetség elnöke kö-
szöntötte. A tanácskozást dr. 
Kemenes Bélá, a szövetség 
megyei szervezetének elnöke 
nyitotta meg. A megnyitót 
követő vi tában felszólalt dr. 

Jókai Lóránt, a jogászszövet-
ség főtitkára is. A hozzászó-
lások között elhangzott: a 
történelem tantárgy kereté-
ben rövidesen ál lampolgár i 
t» jogi ismereteket is oktat-
na* az általános iskolák 
nyolcadikos tanulóinak. A 
szövetség tagjai segítik a pe-
dagógusokat az oktatáshoz 
szükséges tudnivalók elsajá-
tításában. 

Napirendre került a f iatal 
jogászok helyzete is. A részt-
vevők megvitatták a szövet-
ség soron következő felada-
tait. 


